
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-05-21, § 7 

 

 Tid Tisdagen den 21 maj 2013 kl 17.00 – 18.45 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 21 maj 2013 

 
 

 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden  

Katarina Luhr (MP) vice ordföranden  

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)   

Åsa Wester (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Mats E. P. Lindqvist (MP)  

Stellan F Hamrin (V) §§ 15-30  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Canerstam (S)  för Mikael Magnusson (S) 

Sara Stenudd (V) §§ 1-14 för Stellan F Hamrin (V) 

 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M)  

Eva Runvald (M)  

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)   

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)   

Måns Lönnroth (S)   

Charles Berkow (MP)  

Sara Stenudd (V) §§ 15-30  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Annkristin Axén, Daniel Selin, Ellinor 

Fiebranz Andersson, Emily Tjäder, Gustaf Landahl, Håkan Andersson, Luis Lopez, 

Malin Ekman, Marithe Eriksson och Pia Winbladh Högfors samt 

borgarrådssekreteraren Albin Ring. 



  

 

 
 § 7 

Tertialrapport 1 2013 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2013-6199 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

 tertialrapport 1 samt överlämna den till kommunstyrelsen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

 omslutningsförändring med 2,0 mnkr för minskade kostnader och intäkter för 

 miljöbilar. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden ansöker om budgetjustering med 0,3 mnkr ur 

 central medelsreserv 2 i kommunfullmäktiges budget 2013, från medlen för 

 skötsel av naturreservat. 

 

4 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

 rapportering för uppföljning av delmål i miljöprogram 2012 – 2015 som 

 nämnden har eget eller delat uppföljningsansvar för enligt bilagorna 2.1 och 2.2 

 till tjänsteutlåtandet.  

 

5 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 22 april 2013. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP), 

Åsa Wester m.fl. (S) och vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Sara Stenudd (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

Förvaltningen ges i uppdrag att utarbeta ett program för vad staden kan göra så 

att stadens egna (om än otillräckliga) miljödelmål och miljömål kan uppnås 

inom uppsatt tid. 

 

Därutöver vi vill framföra att om vår politik kunnat genomföras hade staden fört 

en avsevärt mer ambitiös politik utifrån vårt program. 

 

Därutöver vi vill påpeka de stora problem som den planerade Förbifarten 

åsamkar stadens klimat- och miljömål genom ökad dödlighet hos befolkningen, 

sämre Luft- och vattenkvalité, ökad förorening och intrång i skyddade områden. 

Allt detta återspeglas på olika sätt i förvaltningens redovisning i ärendet. 

 

 



  

Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro 

(FP), vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) och Åsa Wester m.fl. (S). 

 
Reservation 

Sara Stenudd (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt 

följande: 

 

Tertialrapporten visar med tydlighet att stadens miljöprogram inte tas på 

tillräckligt stort allvar. Att miljökvalitetsnormerna för luft inte uppnås är ett stort 

och återkommande problem. Det är även mycket allvarligt att staden troligen 

inte når sina energimål. Att en minskad energianvändning delvis beror på att 

staden säljer ut sina fastigheter är inte ett acceptabelt sätt att räkna på. Staden ser 

inte heller ut att nå sina mål vad gäller klimatanpassning. Detta kan bli ett 

problem tidigare än beräknat eftersom klimatgasutsläppen är fortsatt höga. Det 

är för övrigt ett stort problem att data saknas för att ens kunna veta hur vi har 

uppnått målen under ekologiska livsmedel, intrång i grön- och vattenområden, 

och stärkandet av biologisk mångfald och ekosystemtjänster. 

 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Åsa Wester m.fl. (S) enligt följande: 

 

Detta ärende hade givetvis sett mycket annorlunda ut om en socialdemokratisk 

budget hade fått gälla. Nämndens förebyggande arbete, liksom kommunens 

proaktiva och pådrivande miljöarbete, som ju till stor del också ligger på miljö- 

och hälsoskyddsnämnden, hade fått ett betydligt större utrymme och resurser. 

Indikatorerna från kommunfullmäktige har i många fall låga ambitioner och är ej 

pådrivande. 

 

Vi ser det som beklagligt att målen för dygnsmedelvärde för partiklar och 

kvävedioxid inte uppfylls och hoppas på kraftfullare åtgärder för att förbättra 

luftkvalitén till Stockholmarna. Vi anser också att det är anmärkningsvärt att 

provtagning av trafikdagvatten inte kommer att genomföras p.g.a. att de 

ekonomiska resurserna saknas.  

 

Det är tydligt att miljöförvaltningens ansvarsområden och arbetsbörda ständigt 

ökar men de ekonomiska resurserna inte möter upp behoven i samma takt. Detta 

motsvarar inte våra förväntningar på ett miljöarbete i ”världsklass” även om 

förvaltningen gör ett mycket beundransvärt jobb inom de ramar som finns. 

Socialdemokraterna ser positivt på att förvaltningen arbetar hårt med service mot 

stadens medborgare mycket god standard på denna punkt då detta är något som 

vi tycker är viktigt.  

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ellinor Fiebranz Andersson 

 



  

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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